
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 227 af 18. februar 2025 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Kathrine Waage 

  

14. marts 2025 
J.nr. 2025 - 1592 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 227

Skatteudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren - evt. med bidrag fra transportministeren - redegøre for, hvorfor Færdsels-

styrelsen i efteråret sendte oplysninger om indplacering i euroklasser til ejerne/brugerne 

af renovationskøretøjer til dagrenovation, hvis disse er undtaget fra afgiften? 

 

Svar 

Skatteministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet bidrag fra Trans-

portministeriet, der har oplyst følgende:     

 

”I forbindelse med indførelsen af den kilometerbaserede vejafgift er det blevet besluttet at 

anvende differentiering baseret på lastbilernes CO2-emissionsklasse.  

 

Motorstyrelsen har opdateret Motorregistret (DMR), så CO2-emissionsklasserne fremgår 

af registeret. Færdselsstyrelsen har i den forbindelse bistået med bl.a. validering af data. 

 

Der er så vidt muligt indhentet og valideret data for alle lastbiler, ikke kun lastbiler omfat-

tet af vejafgiften, ud fra et ønske om at gøre Motorregisteret så komplet som muligt. Der 

er således ikke skelet til de berørte lastbilers aktuelt registrerede anvendelse. 

 

Efterfølgende er der udsendt brev til ejeren af køretøjer om opdaterede data, så det for 

ejeren har været muligt at gøre indsigelse, hvis registrerede data skulle være fejlbehæf-

tede.” 

 

Skatteministeriet kan i øvrigt henvise til besvarelse af SAU alm. del - spørgsmål 220 af 18. 

februar 2025. 
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